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Referat af SB tirsdag den 28. november 2023 kl. 17.00-20.00 

 
OBS på mødetid: Vi starter kl. 17.00 da SB ønsker at komme rundt og se læringsmiljøet på de to afdelinger og vi derfor har brug for mere tid. 
 

Sted: Afdeling Høsterkøb                                               Forplejning: Ja😊 

Mødeleder: første punkt – valg af mødeleder - Frank Referent: Lise 

Søren Kvistgaard Rasmussen (formand og forælder), Sofie Taudorf Lorensen (forælder), Søren Backer Lindgreen (næstformand, forælder), Frederik Liljefred (forælder), Jesper 
Nørholt (forælder), Michael Nyhus Brethvad (forælder), Heidi Falden (forælder), Andreas Asbirk (medarbejderrepræsentant Sjælsø, lærer), Kirsten Stilling (medarbejderrepræsentant 
Høsterkøb, lærer), Isak Bøs Andersen 7.d (forperson elevråd) og Maria Norsk Jensen (forperson elevråd), Knud Skadborg(kommunalbestyrelsen), Lise Klint Eller (souschef), Frank 
Schmidt (souschef),  Bitten Schrøder (skoleleder)  
 
Afbud: Frederik 

Pkt Emne (og ansvarlig) Hvad skal vi opnå? (mål)  
 

Proces (Hvordan) Tid Referat 

1 Læringsmiljø Rundtur på afdeling HØ Dialog og gåtur 
 

30 min. Bestyrelsen blev vist rundt på afdeling Høsterkøb. 

Mad og drikke efter rundtur 

2 Mødeleder Valg af mødeleder og velkommen Valg 5 min.  

3 Den gode historie Dele den gode historie Orientering 5 min. Dagens tal med, hvor mange der ønsker Rude Skov Skole 
som 1.ønske. 
Møde i LEAPS-rådet. Bl.a. med fokus på evaluering af det 
sidste forløb. Mange gode input blandt andet omkring 
understøttelse af forløbene for elever og forældre ex. 
gennem visuel understøttelse. 
 
 

4 Meddelelser 
 

• Meddelelser fra de forskellige 
repræsentanter 

• Formand 

• Skoleleder 

• SFO/SFK 

• Medarbejderrepræsentanter 

Meddelelser fra de 
enkelte 

45 min. 
 
 

 

• Formand 
Orienterede om gårsdagens møde i Skoleforum. Bl.a. 
om klassetildelingsmodellen. 
 

• Skoleleder 
Vi har løftet foden fra speederenen anelse ift. LEAPS-
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• Elevrådsrepræsentanter 

• Repræsentant fra 
Kommunalbestyrelsen 

udviklingen Derfor er matchmaking rykket til januar og vi 
har justeret kravene til de professionelles 
læringsberetninger. 

Morgenmøde m.0.a.’s forældre. 
Kommende forældremøde å 5. årgang vedr. 
klassedannelse. 
En ledig stilling og et barselvikariat er slået op. 

 

• SFO/SFK 
Stor tilslutning til klubaften på både HØ og SJ. 
Der laves gaver og julehygges. 
Fokus på strukturer i SFO på afd. HØ. Der øves Lucia. 
Yasmin er startet som ny pædagog på afd. HØ. 
 
 

• Medarbejderrepræsentanter 
Tre gode besøg ude fra. Et fra en skole i Holland, 
et fra England for at sparre om GR, et besøg fra 
Japan med interesse for læringsrum og et af 
borgmesteren, som hjalp med at rejse vores 
grønne flag fra 13. gang på HØ. 
Det grønne råd arbejder med grønne tiltag. Pt. har 
man afviklet brug af mange engangsklude. Man har 
indført viskestykker mm. 
Der har også været besøg fra Grønland, som også 
var på besøg for ikke så lang tid siden. Denne gang 
med interesse for den gode overgang mellem 
dagtilbud og skole. 
 

• Elevrådsrepræsentanter 
Der har været RFE-råd.  
Interview af nogle fa kommunen.  
Blok tre fest på torsdag. 
 

• Repræsentant fra Kommunalbestyrelsen 
Tildelingsmodellen. 
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Fokus på faldende karaktergennemsnit. Generelt ligger 
skolerne i kommunen godt og over landsgennemsnit, 
men anderledes, når man ’renser’ med de 
socioøkonomiske tal.  
Karaktergennemsnittet er faldende for de fleste skoler i 
kommunen (fortsat i øverste top i landet) 
Musikskolestrategien. 

5 Orienteringspunkt på 
diverse 

Losseplads 
Vandskade 
Akustik i blok 1 
Renoveringspulje, status 
Blok1 – nyt tag, se medsendte 
bilag med ref. fra 
styregruppemøde samt 
præsentation fra 
styregruppemøde 

 15 min Losseplads: 
Pt. afspærrede områder. Der kommer en og tager 
jordprøver. Det sker i samarbejde med 8. klaserne. 
Vandskade: 
Blok 3: det sidste af gulvet er ved at tørre. 
Aftale om at opsætte vægge på nye måder for at bedre 
lysindfaldet. 
Akustikken i centralrummet i blok 1 skal hjælpes på vej. 
Blok1 – tagrenoveringen kommer i udbud og forventes i 
gangsat fra sommerferie start. Der er nedsat en styregruppe. 
Overblik over Renoveringspuljen er indsat nedenfor, oven 
over bilag 1. 
Heidi Falden har bedt om at følgende bliver noteret: 
Jeg er ikke enig i fordelingen af midlerne til blok1.  
Jeg mener vi som minimum bør brug penge på blok1 i 
midlerne til blok1. Her er facaden i stykker og det 
regner ind på isoleringen. Det er en rigtig dyr løsning 
at lade det stå på i længere tid. Det skaber i værste 
fald en bygning som vi ikke kan bruge. Jeg er 
desværre ikke blevet præsenteret for en plan for 
hvordan vi finder midler til at rette op på det. Vi 
havde ellers en mulighed med midler givet til blok1. 
Ydermere er der arbejdsmiljøet for pædagogerne i 
blok1 dvs sfo på Sjælsø. Her er lydniveauet for højt til 
gene for pædagoger og børn og det er blevet påtalt af 
arbejdsmiljørepræsentater  Akustikpladerne er 
indkøbt og for mig vil det være oplagt at bruge 
midlerne til blok1 på håndværkerløn til opsætning.  
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Der er i stedet valgt at indkøbe nyt designermøbler til 
personalerummet på høsterkøb. Det er super 
ærgerligt da de penge kunne være brugt på de 
ovenstående eksempler eller på termoruder så vi kan 
spare på varmen og lærerne kan kan rimelige 
arbejdsforhold på kontorerne på Sjælsø. Det vil oven i 
købet betale sig hurtigt hjem når vi tænker 
varmeregninger her i vinterhalvåret med.  
 
 
 

6 Trafik Situationen omkring det nye 
børnehus 
Se mailkorrespondance omkring 
trafiksituationen i bilag 1 nedenfor. 
 
Trafikkampagne i januar – 
hvornår, hvem, hvordan – 
sammen med hyggeligt indslag? 

Orientering og 
afklaring omkring 
kampagne 

15 min Vi ønsker, at der er nogle i SB, der holder dampen oppe ift. 
bekymringen om den ekstra trafik der bliver, når det nye 
børnehus åbner på den anden side af Ravnsnæsvej. 
Trafikanalysen fra kommunen fortæller, at der ikke bliver 
udfordringer.  
Kommunikationen er vedhæftet. Der er gode forslag i 
kommunikationen.  
 
 
Skal der laves en trafikkampagne igen? 
Der laves en kampagne i uge 2 (første hele uv-uge i det nye 
år) – SB lægger hovederne i blød for at finde den gode 
måde at ændre trafikvaner - særligt omkring afdeling Sjælsø.  
Skal 6.årg. involveres, så ønskes det, at SB tager teten på at 
få dem involveret (der har for nogle år siden været en 
ordning med at 6. årgangselever tog i mod de små elever 
ved kys og kør). 
 
Søren og Søren forfatter et nytårsskriv til forældrene. Bl.a. 
om trafik.  
 
Orientering på SB-mødet mandag den 8. januar 2024. 
 

7 Princip for brug af 
digitale enheder  

Arbejdsgruppen har udarbejdet et 
revideret udkast til politik/princip 

Drøftelse og 
beslutning 

15 min Se bilag 2 – Princip for digital dannelse 
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 for brug af digitale enheder, se 
bilag 2 nedenfor.  
 

Princippet er vedtaget og skal nu omsættes til retningslinjer 
af skolen.  
Forslag til ændring af følgende formulering: 
0.-5.årg og 6.-9.årg. i stedet for indskoling og udskoling. 
 
Næste skridt: 
At skolen laver en arbejdsgruppe, der kommer med udkast 
til retningslinjer. Det kunne være IT-gruppen og nogle 
medarbejdere.  
En prøveperiode, når der er lavet retningslinjer, som SB 
spørger ind til og følger op på (helst inden sommerferien).   
 
Elevrepræsentanter: 
Kan der laves observation på skolen i nogle klasser ift. 
hvordan elevernes adfærd er? -Både i undervisningen og 
pauserne?  
Den nuværende adfærd er forskellig fra klasse til klasse. 
Husk at den digitale verden også er et fællesskab for nogle 
af eleverne. 
---------- 
Medarbejderrepræsentant 

- Det er et oplagt forløb i LEAPS. 
-------- 
Vi skal have involveret vores elever i, hvordan vi vil have 
udmøntet retningslinjerne i dagligdagen.   
 
Princip og retningslinjer skal genbesøges løbende.  
 
Beslutning: 

- Princippet er godkendt og det skal ud til forældrene.  
 

8 Feriekalender   
 

Forslag til elev feriekalender til 
skoleåret 2024-2025 fremlægges. 
 

Drøftelse og 
beslutning 

15 min Bitten gennemgik udkast til mulig elev-feriekalender for 
skoleåret 2024/2025.  
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Det er svært i kommende skoleår at lægge enkelte 
undervisningsfrie dage ind, som vi har i år, hvor teamene har 
mulighed for lange forberedelsespas til LEAPS perioderne. 
Det udkast som ikke indeholder undervisningsfridage i løbet 
af året vedtages, da det ligger bedst i forhold Bitten 
præsenterede. 
 

6 "Brugerbetaling" - 
drøftelse  
 

Vi ser et øget ønske om at 
bidrage til klassens og SFO’ens 
(mad) økonomi (Lise giver kort 
orientering) 
 
Hvad tænker SB om det? 
Hvordan kan man som forælder 
bidrage – er det med penge, 
tid/tilstedeværelse eller… 
 

Dialog 15 min Lise orienterede om emnet.  
Skolen ønsker at stikke en finger i jorden ift. SB holdninger.  
Det er ikke et emne som ledelsen har taget initiativ til, men 
det kommer fra en forældregruppe.  
Initiativet på HØ handler om forplejning til SFO, hvor en 
forælder har taget initiativ til at supplere indkøbene til 
eftermiddagsmaden.  
----------- 
Der blev drøftet fordele og ulemper, og de dilemmaer der 
ligger i det.  
Heidi: Der ligger noget principielt i det, og folkeskolen skal 
være for alle. Der bør ikke være forældre, der kan risikere at 
blive udstillet.  
 
Michael: Beskeden ud til forældrene er, at det er 100% 
frivilligt.   
 
Overvejende opbakning fra SB til initiativet i SFO.  
Væsentligt at der ikke kommer brugerbetaling (heller ikke 
frivillig) til undervisning. Det er en balancegang. 

9 Evaluering af 
forældremøderne 

Input fra forældremøderne 
- Hvad tænker SB der var 

med på møderne? 
Har man hørt fra andre forældre?  
 
Eventuelt input omkring 
orienteringsmødet – hvis man har 

hørt noget😊 

Kort runde 10 min.  Hvordan kan forældre klæde sine børn på i LEAPS forløb, 
hvor strukturen i dagligdagen ændres fra et skoleskema til et 
projektforløb? 
 
Digital dannelse – mobiltelefoner fyldte meget. Der er lavet 
princip fra SB – nu skal skolen lave retningslinjer.  
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10 Høringssvar til strategi 
for Musik- og 
billedskolen 

Der bedes om høringssvar på 
strategi for Musik- og billedskolen. 
Der er svarfrist den 2. januar, jf. 
mail fra Hanne Dencker. 
Materialet er medsendt. 
 
Kære skoler/skolebestyrelser 
 
Vedlagte høringsmateriale 
videresendes på vegne af Rudersdal 
Musik og Billedskole. 
 
Høringsmaterialet skal sendes til 
samtlige skolebestyrelser – jeg håber 
derfor, at I på skolerne vil være 
behjælpelige med at videresende til 
jeres egne skolebestyrelser. 
 
Rudersdal Musik- og Billedskole beder 
om, at Skoleområdet indsamler 
skolebestyrelsernes høringssvar til ét 
samlet svar. 
 
Jeg håber derfor på jeres 
tilbagemelding til mig senest den 2. 
januar 2024. 
 

Venlig hilsen 

Hanne Dencker 

Fuldmægtig 
 

Vi skal finde en lille 
gruppe, der vil 
udarbejde 
høringssvar 

5 min Heidi kommer med udkast til høringssvar, og sender 
det ud i SB-gruppen. 

Høringssvaret sendes senest den 2. januar 2024 

11 Eventuelt    5 min Næste møde:  
Fravær fra lærerne 
Budget: 21.februar og 18.marts. 
Reduceret tid - to voksen timer 

Kommende møder Mandag 8. januar på SJ 
Onsdag 21. februar på HØ 
Mandag 18. marts på SJ 
Torsdag 18. april på HØ 
Mandag 13. maj på SJ 
Tirsdag 11. juni på HØ 
 
Møderne afholdes kl. 17.30 – 20.00  
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Punkter til kommende møde: 

• Opfølgning vikar (for)brug 

• Timefordelingsplan 

• Budget 

• Bekendtgørelse til fremme af god ro og orden…kig ind i oplægget til BSU 

• SB årshjul 

• De to andre fokuspunkter fra statusundersøgelsen: Rude Skov Skole er "Vores skole" - Fokus på social og faglig trivsel samt fællesskab og Fastholdelse og 
rekruttering - Medarbejdere på skolen. 

• Dialogmøde 

• SB-valg 
 

 


